
2022年秋学期期中学业检测 

七年级英语参考答案及评分标准 

一、听力（共 20 小题，每小题 1 分，计 20 分） 

1-5 BCABC        6-10 ABCBB         11-15 CBACB     16-20 BCCAC 

二、单项选择 (共 15 小题, 每小题 1 分, 计 15 分) 

21-25 ABCDA   26-30 CBACC       31-35 ADCDB 

三、完形填空 (共 15 小题, 每小题 1 分, 计 15 分 

36-40 DCDBA   41-45 ACDCA       46-50 DABCD 

四、阅读理解 (共 15 小题,每小题 2 分,计 30 分) 

51-55 BCDBA   56-60 DDADB       61-65 DBCCA 

五、信息还原 

阅读下面的短文，从选项中选出填入空白处的最佳选项。（共 5 小题，每小题 2 分，计 10 分） 

66-70  F D A B E 

六、阅读与回答问题（共 5 题，每小题 2 分，计 10 分） 

71. In the factory near Daniel’s school./In the factory.? Near Daniel’s school. 

72. For nine hours./Nine hours 

73. He walks to school./ He goes to school on foot./On foot. 

74. On Sundays. 

75. He thinks Daniel’s a good boy./ He’s a good boy./Daniel is like his son. 

七、词汇（共 20 小题, 每小题 1 分, 计 20 分） 

（一）根据句意和汉语提示写出单词, 完成句子。 

76. true    77. quarter   78. modern       79. buildings    80. else 

（二）根据句意用所给单词的适当形式填空。 

81. us     82. starts       83. swimming     84. well          85. activities 

（三）根据短文内容及首字母提示, 填写所缺单词, 使短文其意思完整。      

86. usually    87. need        88. free         89. fun         90.weekends       

91. Grade       92. enjoys        93. kinds       94. subjects     95. ready 

八、书面表达（共 1 题，计 20 分） 

Dear Tommy, 

I’m Millie. I’m 13 years old. I am tall and slim. I like playing volleyball and I often practice 

playing it with my friends on Wednesday afternoon. 

I study at Sunshine Middle School now. It is not big. We have three classroom buildings. There 

is also a bright and modern library in my school. I can borrow all kinds of books from it.  

Our teachers and classmates are all kind to me. The subjects are interesting. I can learn a lot 

about the world from them. We sometimes have too much homework. I don’t like it. 

I live near the school. It takes me about ten minutes to walk to school every day. 

All the best, 

Millie 

书面表达评分细则： 

第五档（17～20 分）很好地完成了规定的写作任务。包含所有内容要点，结构完整，语句流

畅，意思清楚、连贯。使用较为丰富的语法结构和词汇，语法和词汇错

误极少，格式正确，书写规范。 

第四档（13～16 分）较好地完成了规定的写作任务。基本上包含所有内容要点，结构较为完



整，语句完整，意思清楚。语法结构和词汇错误较少，格式基本正确，

书写较为规范。 

第三档（9～12 分）基本上完成了规定的写作任务。包含主要内容要点，结构欠完整，少数

语句不通顺，意思基本清楚。语法结构和词汇错误较多，格式基本正确，

书写基本规范。 

第二档（5～8 分）  未能按要求完成规定的写作任务。只包含少数内容要点，结构不完整，

多数语句欠完整，意思不够清楚。语法结构和词汇错误较多，影响理解，

格式不够正确，书写欠规范。 

第一档（1～4 分） 未能按要求完成规定的写作任务。只写出一些孤立的单词和短语，基本

上没有通顺的句子，表达不清，结构混乱，书写不规范。 

0 分     未表达任何与本题内容有关的信息，或只字未写。 

 

听力原文 

第一部分 听对话回答问题（计 10 分） 

    本部分共有 10 道小题，每小题你将听到一段对话，每段对话读两遍。在听每段对话前，

你将有 5 秒钟的时间阅读题目；听完每段对话后你将有 5 秒钟的时间选出你认为最合适的

答案。听到“嘀”的信号时，进入下一小题。 

1. M: What time is it, Kate? 

W: Oh, it's 7:00 p.m. I have a meeting at 7:30. 

2. M: I do my homework after school. What about you, Kate? 

W: I run in the school playground for 30 minutes and then I go back home. 

3. M: I'm good at Maths. Are you good at it, Sandy? 

W: No, Maths is too difficult for me. English is easy and I'm good at it. 

4. W: How do you go to school every day, Simon? 

M: I usually go to school by bike. I seldom walk to school. 

5. W: Simon, are you in Class 4? 

M: No. I'm in Class 2. But my sister is in Class 4. 

6. M: Do you love dancing, Millie? 

W: Yes, I do. I dance for an hour every day and I can dance well now. 

7. W: Daniel, your school is big and beautiful! 

M: Yes, I like my school because I can make many friends here. 

8. M: I often play football at weekends. What about you? 

W: I read books at home. But I have a swimming lesson on Sunday afternoon. 

9. W: I like to go on a picnic. What about you, Tom? 

M: Me too. I go on a picnic with my family once a month. 

10. M: Hi, Mum. This is Peter. I can't find my library card. Is it on my bed? 

W: No, it isn't. Oh, I see it under the table. 

第二部分 听对话和短文回答问题（计 10 分） 

    你将听到一段对话和两篇短文，各听两遍。听每段对话或短文前，你将有时间阅读相关

小题，每小题 5 秒钟；听完后，每小题你将有 5 秒钟的时间选出你认为最合适的答案。 

    听一段对话，回答 11-12 小题。答题完毕，请等待“嘀”的信号，进入下一篇短文。 



W: Hi, Simon! 

M: Hi, Alice. 

W: Where is Daniel? 

M: I don't know, but he often goes to the Volleyball Club after class. 

W: Oh! Is he a member of the Volleyball Club? 

M: Yes. He is very tall. He is good at sports. 

W: I want to join the Women's Volleyball Club too. Can I join it? 

M: Then you can ask Mrs Brown. She's over there. She is short and has long hair. 

    听第一篇短文，回答 13-15 小题。答题完毕，请等待“嘀”的信号，进入下一篇短文。 

      I'm Ben and today is Sunday. I get up at 6:30 in the morning. After breakfast, I begin to help 

Cindy with her Maths at 9:00. At 12:00, I have lunch with my parents. I play basketball with my 

cousin at 3:00 in the afternoon. My father is good at playing basketball, and he often tells me how 

to play basketball well. After supper, I play computer games in my bedroom. Then I go to bed at 

10:30 in the evening. What a good day! 

听第二篇短文，回答 16-20 小题。 

      My name is Jack and I am looking for new friends on the Internet. I'm 12 years old and I 

live in Suzhou with my mother. I love sports. I like football and running. I don't like playing 

basketball because I am not tall and cannot play it well. But Yao Ming is my hero. My favourite 

sport is tennis. I am in the School Tennis Club. At the weekend, I play in the park with my friends. 

In my free time, I also like drawing and listening to music. They bring me into a wonderful new 

world. 

      Do you like any sports? Here is my email address and tell me about your favourite sport. 

 

 


